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Protokół Nr 34 

z obrad trzydziestej czwartej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 2.06.2021r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Lokalnej przy ulicy Rybackiej w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 14:00 – do godz. 16:40. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku w 

Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane 

przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2020r. 

poz.713/ 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku – Danuta Zawidzka 

5. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku       - Tomasz Siekierka 

6. Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Więcborku       - Ludmiła Piekałkiewicz-

Geruzel 

7. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego  

i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk 

8. Kierownik referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg 

UM w Więcborku       - Tomasz Fifielski 

9. Redaktor „Krajna TV”      - Maciej Bór 

10. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Środecki 

 

W I części obrad udział wzięli: Poseł Na sejm Rzeczypospolitej Polskiej p. Iwona 

Kozłowska oraz Starosta Powiatu Sępoleńskiego p. Jarosław Tadych  

 

 

Tuż przed otwarciem sesji nastąpiło uroczyste przecięcie wstęgi symbolizujące otwarcie 

obiektu - Centrum Aktywności Lokalnej w Więcborku. Aktu tego dokonał Burmistrz 

Więcborka p. Waldemar Kuszewski przy udziale: Poseł na Sejm RP p. Iwony Kozłowskiej,  

Skarbnik Gminy Więcbork p. Alinie Kruk, Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku  



2 
 

p. Anny Łańskiej oraz Gospodarz obiektu - Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej  

w Więcborku p. Ludmiły Piekałkiewicz-Geruzel. 

Następnie Burmistrz Więcborka przedstawił zebranym krótki rys historyczny 200-letniego 

budynku przy ulicy Rybackiej uzupełniając go prezentacją multimedialną obrazującą 

realizację Projektu pn. “Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku 

o funkcji niemieszkalnej na Centrum Aktywności Lokalnej”. 

W dalszej części obrad, po stwierdzeniu wymaganego quorum, zrealizowany został punkt w 

którym Burmistrz Więcborka wręczył Nagrody i Wyróżnienia „RYCERZ 2020” 

Nagrody „RYCERZA” za 2020r. otrzymali: 

Mikołaj Paterek – za osiągnięte wyniki sportowe w 2020 r., 

Stowarzyszenie Chór „Lutnia” – za działalność w dziedzinie kultury i edukacji związaną  

z wynikami na ogólnopolskich festiwalach chóralnych, odbyciem docenianej trasy 

koncertowej oraz promocję Gminy Więcbork na arenie krajowej. 

Wyróżnienia „RYCERZA” za 2020r. otrzymali: 

Wanessa Gorgoń – za osiągnięte wyniki sportowe w 2020r. 

Karol Szmidt – za działalność dyrygencką oraz prowadzenie Chóru „Lutnia”. Autorskie 

występy podczas Letnich Prezentacji Organowych w Więcborku w ramach projektu „Zacznij 

od Bacha. Zaangażowanie w realizację wspólnie z MGBP w Więcborku projektu pn.: 

„Ożywienie lokalnej kultury”. Przygotowanie artystyczne Chóru „Lutnia” do trasy 

koncertowej Bydgoszcz – Kalwaria Zebrzydowska – Kraków Łagiewniki – Jasna Góra oraz 

do uświetnienia transmitowanej przez TVP Mszy Św. z Sanktuarium Bożego Miłosierdzia  

w krakowskich Łagiewnikach. 

Osoby nagrodzone i wyróżnione otrzymały gratulacje od Poseł RP. p. Iwony Kozłowskiej 

oraz Starosty Sępoleńskiego p. Jarosława Tadycha. Natomiast oprawę muzyczną stanowił 

występ Chóru „LUTNIA”, który zaprezentował się obecnym w czterech koncertowo 

wykonanych utworach. 

Po części uroczystej Przewodnicząca RM ogłosiła półgodzinna przerwę w obradach 

zapraszając radnych, zaproszonych gości oraz laureatów nagród i wyróżnień do obejrzenia 

wnętrz obiektu, a także na przygotowany poczęstunek. 

Po przerwie obrady wznowiono. 

Z obrad ubył radny Jan Antczak /obecnych 14 radnych/ 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Wręczenie nagród i wyróżnień „RYCERZ” za osiągnięcia w dziedzinie kultury  

i sportu. 

4. Przedstawienie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 
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6. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

7. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Przyjęcie sprawozdania z wykonania rocznego programu współpracy Gminy Więcbork  

z organizacjami pożytku publicznego oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego za 2020 rok oraz założeń na rok 2021. 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych  

w placówkach oświatowych, dla których Gmina Więcbork jest organem prowadzącym.  

12. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia nagród dla nauczycieli zatrudnionych  

w placówkach oświatowych, dla których Gmina Więcbork jest organem prowadzącym. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu 

Strategii Rozwoju Gminy Więcbork na lata 2021-2030, w tym trybu konsultacji, o których 

mowa w art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006r. o zasadach prowadzenia polityki 

rozwoju. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego  

w Bydgoszczy skargi Prokuratora Rejonowego w Tucholi na Uchwałę Nr IX/57/2011 

Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 30 czerwca 2011r. w sprawie uchwalenia Statutu 

Sołectwa Zgniłka. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego  

w Bydgoszczy skargi Prokuratora Rejonowego w Tucholi na Uchwałę Nr IX/56/2011 

Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 30 czerwca 2011r. w sprawie uchwalenia Statutu 

Sołectwa Witunia. 

17. Przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza Więcborka. 

18. Przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza Więcborka. 

19. Przyjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości. 

20. Przyjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości. 

21. Przyjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości. 

22. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2021.  

23. Wolne wnioski i informacje. 

24. Zakończenie. 
 

Ad.5 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że Protokół  z XXXIII sesji 

Rady Miejskiej w Więcborku został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. 

Zapytała, czy ewentualnie ktoś z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie 

zgłoszono, więc poddano Protokół pod głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 
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Ad.6 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

W swoich informacjach Przewodnicząca RM przypomniała o przypadającym na dzień  

27 maja, Dniu Pracownika Samorządowego. Z tej okazji złożyła wszystkim pracownikom 

Urzędu Miejskiego w Więcborku życzenia. 

3.05.2021r. – Prezydium Rady Miejskiej w Więcborku w osobach Przewodnicząca Rady 

Miejskiej - p. Anna Łańska oraz Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – p. Beata Lida  

i p. Henryk Szwochert,  uczestniczyli w obchodach 230 rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 

maja. Radni Złożyli kwiaty i znicze pod Pomnikiem ”Orła Białego”, a także uczestniczyli we 

mszy św. w intencji Ojczyzny. 

28.05.2021r. – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku p. Beata Lida wraz z 

Burmistrzem Więcborka p. Waldemarem Kuszewskim uczestniczyli w Sesji Rady Powiatu 

Sępoleńskiego, w części dotyczącej wręczenia Nagród Starosty Sępoleńskiego: „Krajeński 

Anioł” oraz „Złoty Klucz Przedsiębiorczości”. Nagrodę „Krajeńskiego Anioła” otrzymała  

p. Z. N. Prezes Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów Oddział w Więcborku. 

Burmistrz Więcborka oraz Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku złożyli 

laureatce gratulacje. 

01.06.2021r – udział Przewodniczącej RM w połączonych Komisjach RM w Więcborku: 

Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 

Ad.7 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

 

29.04.2021r. – spotkanie z Pełnomocnikiem Zarządu Gminnej Spółki Wodnej p. Adamem 

Zawieja w sprawie udzielenia dotacji Spółce na zakup sprzętu oraz możliwości wnioskowania 

do Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego o dotację na zakup sprzętu i urządzeń 

do melioracji wodnej. Pokłosiem tego spotkania jest proponowana Radzie Miejskiej zmiana  

w budżecie Gminy Więcbork. Gmina Więcbork złoży wniosek do Marszałka o dotację  

w wysokości 30.000,00 zł, wkład własny w postaci 30.000,00 zł na urządzenia melioracji 

wodnej należące do Gminy Więcbork. 

 

03.05.2021r. – udział w obchodach 230 rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 maja. Złożenie 

kwiatów i zniczy pod Pomnikiem ”Orła Białego”, a także uczestnictwo we mszy św.  

w intencji Ojczyzny. W uroczystościach udział wzięli ponadto: Wicestarosta Sępoleński  

p. Andrzej Marach, Zastępca burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski, Przewodnicząca 

Rady miejskiej w Więcborku wraz z radnymi oraz młodzi ludzie z Więcborskiej Drużyny 

Harcerskiej. 

07.05.2021r. – podpisanie umowy na przebudowę i rozbudowę sali gimnastycznej przy 

Szkole Podstawowej Nr 1 w Więcborku z p. Zdzisławem Błocińskim. Termin zakończenia 

prac, to osiem miesięcy od daty podpisania umowy tj. styczeń 2022r. Realizacja inwestycji 

możliwa jest dzięki uzyskaniu dofinansowania z Rządowego Programu Funduszu Inwestycji 

Lokalnych w wysokości 2.700.000,00 zł. 

 

10.05.2021r. – udział w X Krajeńskim Forum Samorządowym, poświeconym głównie 

założeniom do nowej perspektywy Regionalnego Programu Operacyjnego  /forma zdana/. 

Alokacja środków dla województwa kujawsko-pomorskiego w latach 2021-2027 

1.475.000.000,00 zł i jest o 22,5% niższa od wysokości środków w obecnej perspektywie 
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finansowej 2014 – 2020. Obecnie do rozdysponowania pozostaje jeszcze tzw. rezerwa 

programowa, która jest przeznaczona regionów RP w wysokości ponad 7.000.000.000, 00 zł.  

 

11.05.2021r. – udział w podsumowaniu i podpisaniu protokołu z kontroli przeprowadzonej 

przez Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa dotyczącej dysponowania gruntami oddanymi  

w użytkowanie Gminie Więcbork na cele publiczne. Kontrola nie wykazała żadnych nadużyć 

i nieprawidłowości. Protokół został podpisany bez uwag. 

 

12.05.20201r. – udział w Konwencie Powiatu Sępoleńskiego. Tematyka spotkania 

obejmowała omówienie funkcjonowania punktu pobrań drive thru oraz punktu szczepień 

powszechnych w Sępólnie Krajeńskim utworzonych przez wszystkie samorządy powiatu 

sępoleńskiego. Omówiono także funkcjonowanie połączeń lokalnych na terenie powiatu  

i kwestie braku komunikacji pomiędzy miejscowościami powiatu sępoleńskiego, 

a Bydgoszczą. Samorządowcy powiatu sępoleńskiego zwrócili się do Marszała Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego o przywrócenie połączeń autobusowych. Odpowiedź zwrotna była 

negatywna, niemniej podejmowane będą kolejne dalsze kroki w celu przywrócenia 

komunikacji na wskazanym odcinku. Gminy i Powiat, nie mogą być organizatorami 

transportu pomiędzy powiatami, dlatego samorządowcy zwrócili się do Marszałka 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Na podkreślenie zasługuje fakt, że województwo 

kujawsko-pomorskie nie wykorzystało 15.000.000,00 zł z Funduszu Rozwoju Przewozów 

Autobusowych, który jest w dyspozycji Wojewody Kujawsko-Pomorskiego. Gminy powiatu 

sępoleńskiego oraz Powiat Sępoleński korzysta z takiego dofinansowania organizując 

komunikacje autobusową na terenie powiatu sępoleńskiego.   

 

17.05.2021r. – spotkanie z Radcą Prawnym Gminy Więcbork p. Dagmarą Fabiszak  

w sprawie dalszych kroków prawnych związanych z egzekucją wyroku karnego przeciwko 

byłej księgowej biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku. 

 

18.05.2021r. – Burmistrz wraz z Zastępcą Burmistrza p. Jackiem Masztakowskim, 

Kierownikiem Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg UM w Więcborku  

p. Tomaszem Fifielskim, wziął udział w spotkaniu, w Zarządzie Dróg Wojewódzkich  

w Bydgoszczy. W spotkaniu tym Brał udział również Wicemarszałek Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego p. Zbigniew Sosnowski, Dyrektor Departamentu Infrastruktury 

Drogowej Urzędu Marszałkowskiego p. Mirosław Graczyk, Dyrektor Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Bydgoszczy p. Mirosław Dąbrowski oraz projektanci obwodnicy 

Więcborka. Tematem było podsumowanie przygotowywanego Raportu Oddziaływania na 

Środowisko oraz ocena wariantów obwodnicy /miejsce: siedziba ZDW w Bydgoszczy/. 

 

19.05.2021r. – udział w spotkaniu z Zastępca Departamentu Infrastruktury Drogowej   

w Urzędzie Marszałkowskim p. Lesławem Nawrotkiem. Spotkanie dotyczyło budowy ścieżki 

pieszo rowerowej pomiędzy Firma „Gabi-Bis”, a Więcborkiem oraz na odcinku Więcbork – 

Runowo Krajeńskie. W rozmowach uczestniczył również Nadleśniczy Nadleśnictwa Runowo 

Krajeńskie p. Kamil Walenciuk. Burmistrz podkreślił bardzo dobrą współpracę  

z Nadleśniczym oraz jego otwartość na problemy zgłaszane przez samorząd oraz społeczność 

gminy Więcbork. Na przedmiotowym spotkaniu zaproponowano przebieg ścieżki rowerowej 

terenami Lasów Państwowych, ponieważ szerokość pasa drogowego nie jest wystarczająca 

dla realizacji przedmiotowej inwestycji. Opcja realizacji przedsięwzięcia w pasie drogowym 

wiązałaby się z wykonaniem  podziałów geodezyjnych oraz wykupem gruntów, a to znacząco 

podniosłoby koszt inwestycji. Burmistrz zaproponował, że Gmina Więcbork sfinansuje koszt 

wykonania stosownej dokumentacji technicznej, aby rozpocząć realizację tej długo 



6 
 

oczekiwanej przez mieszkańców i obiecanej przez Marszałka Województwa na otwarciu 

ronda, inwestycji /miejsce: Urząd Marszałkowski w Toruniu/. 

W tym miejscu Burmistrz poinformował również, że pod koniec czerwca finalizowana 

będzie z Nadleśnictwem Runowo Krajeńskie umowa dotycząca dzierżawy gruntowi nad 

jeziorem Będkowskim w Pęperzynie, o co wnioskowali mieszkańcy sołectwa Pęperzyn oraz 

radna Beata lida.  

 

20.05.2021r. – udział w posiedzeniu Rady Nadzorczej Zakładu Gospodarki Komunalnej  

w Więcborku, na którym przyjęto sprawozdanie z działalności Spółki za rok 2020. Burmistrz 

podziękował wszystkim pracownikom Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku za ich 

pracę i zaangażowanie  oraz za sprawne obsługiwanie mieszkańców gminy Więcbork  

w trudnym roku epidemii COVID-19 w zakresie odbioru odpadów komunalnych. Tego 

samego dnia Burmistrz odbył spotkanie w lokalnej Grupie Działania w sprawie dodatkowych 

środków, jakimi LGD będzie dysponowała pod koniec roku 2021. Mowa tu o kwocie 500 

tysięcy Euro. Część z tej kwoty zostanie przeznaczona również na konkursy dla jednostek 

samorządu terytorialnego. 

 

24.05.2021r. – udział w Walnym Zebraniu Sprawozdawczo-wyborczym Stowarzyszenia 

„Szpital Wspólnym Dobrem”. Podczas zebrania podsumowano działalność za rok 2020 oraz 

wybrano nowy Zarząd, w znakomitej większości skład nie uległ zmianie. Burmistrz 

podziękował Zarządowi za dotychczasową prace oraz życzył niesłabnącego zapału do 

dalszego działania na rzecz Szpitala Powiatowego w Więcborku /miejsce: CAS  

w Więcborku/. 

 

27.05.2021r. – spotkanie z p. Marcinem Woźniakiem Dyrektorem ds. Inwestycji  „ENEA – 

Oświetlenie” w sprawie modernizacji oświetlenia ulicznego i nowych inwestycji na terenie 

gminy Więcbork. 

 

28.05.2021r. – udział  w sesji Rady Powiatu Sępoleńskiego, podczas której została wręczona, 

między innymi, nagroda Starosty Sępoleńskiego „Krajeński Anioł”. Otrzymała go 

mieszkanka gminy Więcbork p. Zofia Najdowska Prezes Polskiego Związku Emerytów, 

Rencistów i Inwalidów Oddział Koła w Więcbork. Dla nagrodzonej podziękowania za 

aktywizację seniorów i serdeczne gratulacje oraz życzenia zdrowia i wytrwałości. W tym dniu 

Burmistrz uczestniczył także w posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Więcborku. 

 

31.05.2021r. – spotkanie robocze z Poseł na Sejm RP p. Iwoną Kozłowską, na którym 

omówione zostały sprawy bieżące dotyczące budowy obwodnicy oraz dróg wojewódzkich na 

terenie gminy Więcbork.  

 

01.06.2021r. -  udział w posiedzeniu połączonych Komisji RM w Więcborku: Budżetu  

i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego 

oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych /miejsce: CAS/. 

Informacje dodatkowe: 

 W okresie między sesjami dokonano otwarcia ofert na zadanie dotyczące budowy sieci 

kanalizacji sanitarnej między ulica Złotowską, a Kościuszki w Więcborku. Na to zadanie 

w budżecie Gminy Więcbork zabezpieczono kwotę 716.523,29 zł. Uzyskane 

dofinansowanie to kwota 427.816,83 zł. Wpłynęły trzy oferty prawidłowo złożone, jedna 

nieprawidłowa – brak możliwości odczytania oferty z portalu zgłoszeniowego. Najwyższa 
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z ofert prawidłowo złożonych opiewała na kwotę 774.900,00 zł, a najniższa na wartość 

600.240,00 zł i ta ofertę złożyła Firma „WIMAR” Spółka z o. o. z Koronowa. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję pytając, czy wiadomo na jakie projekty: miękkie, 

czy inwestycyjne, będą przeznaczone środki z LGD, o których wspomniał Burmistrz  

w swoim sprawozdaniu. 

 

Burmistrz Więcborka podał, że będą to środki przeznaczone raczej na małą infrastrukturę. 

 

Radny Andrzej Wenda pytał, czy w ramach wizyty jaką Burmistrz odbył w Urzędzie 

Marszałkowskim, czy też na spotkaniu w Zarządzie Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy 

mowa była o planowanych w najbliższym czasie inwestycjach na dogach wojewódzkich 

przebiegających przez teren gminy Więcbork. Wskazał tu szczególnie na drogę relacji 

Dorotowo –Więcbork, która jest w fatalnym stanie , a swego czasu Marszałek Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego obiecywał jej modernizację.   

 

Burmistrz Więcborka wyjaśnił, że spotkania były wcześniej umówione  w zakresie 

określonej tematyki. To w Urzędzie Marszałkowskim dotyczyło stricte ścieżki rowerowej, 

natomiast wizyta w Zarządzie Dróg Wojewódzkich dotyczyła konkretnie inwestycji budowy 

obwodnicy. Przy okazji ww. spotkań nie poruszano tematu stanu dróg wojewódzkich na 

terenie gminy Więcbork, co nie oznacza że temat nie jest znany, czy pomijany. Temat 

wykoszenia poboczy zgłoszony zostanie do Kierownika Rejonu Dróg Wojewódzkich. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Ad.8 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

 

/Odp. na interp. radnej A. Łańskiej/ 

 W sprawie uprzątnięcia terenów zielonych w Więcborku, należących do Powiatu 

Sępoleńskiego, Burmistrz Więcborka wystosował pismo do Starosty Sępoleńskiego  

o dokonanie prac  porządkowych. Do dnia bieżącej sesji nie wpłynęła odpowiedź zwrotna. 

Jeżeli takowa się pojawi, zostanie radnej przesłana do wiadomości oraz przedstawiona na 

najbliższej komisji i sesji RM. 

 W sprawie uprzątnięcia terenów zielonych w Więcborku zlokalizowanych przy budynku 

należącym do ORANGE, Burmistrz Więcborka wystosował pismo do właściciela 

nieruchomości. Do dnia bieżącej sesji nie wpłynęła odpowiedź zwrotna. Jeżeli takowa się 

pojawi, zostanie radnej przesłana do wiadomości oraz przedstawiona na najbliższej 

komisji i sesji RM. 

/Odp. na interp. radnej B. Migawy/ 

 Po dokonaniu przeglądu dróg gminnych po sezonie zimowym sporządzony został 

harmonogram ich bieżących napraw. Drogi gminne przebiegające przez sołectwo 

Sypniewo zostaną wyremontowane między innymi poprzez uzupełnienie ubytków do 

końca maja bieżącego roku. 

 

Ad.9 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radny Andrzej Wenda zgłosił interpelację w sprawie drogi wojewódzkiej Nr 189 relacji 

Dorotowo-Sypniewo-Więcbork. Na drodze nie wykonuje się żadnych napraw pomimo jej 

złego stanu technicznego. Ponadto nie wykonywane są zabiegi pielęgnacyjne polegające 
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na wycince traw, które w tej chwili ograniczają widoczność kierowcom wyjeżdżającym  

z dróg podporządkowanych i stwarzają realne zagrożenie w ruchu komunikacyjnym. 

 

2. Radny Jacek Kabattek zwrócił się o interwencję u Zarządcy Dróg Powiatowych w 

sprawie uzupełnienia ubytków w drogach powiatowych : Więcbork- Nowy Dwór i od 

drogi wojewódzkiej nr 189 w kierunku wsi Zakrzewek (szkoła). Aktualny stan 

nawierzchni zagraża bezpieczeństwu użytkowników ww. dróg. 

 

3. Radny Mateusz Łański złożył dwa zapytania: 

 Na jakim etapie prowadzone są prace dotyczące budowy świetlicy wiejskiej w Wituni. 

 Kiedy mieszkańcy Wituni mogą oczekiwać rozpoczęcia prac przy budowie oświetlenia, 

przy ulicy W. Witosa. 

Burmistrz Więcborka odpowiedział na zapytania złożone przez radnego Łańskiego. Mówił, 

że w przyszłym tygodniu wydane zostaną warunki zabudowy, dotyczące budowy świetlicy 

wiejskiej, są też wykonane badania gruntu, na którym obiekt powstanie. Trwają też prace 

dotyczące projektu budowli. Na spotkaniu z przedstawicielami sołectwa,  Rady Sołeckiej  

i Koła Gospodyń Wiejskich ustalono pewien zakres i może zapewnić, że prace trwają zgodnie 

z przyjętymi założeniami. Natomiast w II półroczu 2021r. zostanie ogłoszony przetarg na 

wykonanie oświetlenia, reszta tj. realizacja inwestycji, wynikać będzie z ogłoszonego  

i rozstrzygniętego przetargu. 

Ad.10 Sprawozdania z wykonania rocznego programu współpracy Gminy Więcbork  

z organizacjami pożytku publicznego oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego za 2020 rok oraz założeń na rok 2021, przedstawiła Inspektor UM w Więcborku 

p. Ewa Kiestrzyn-Kobus. 

 

Sprawozdanie uzupełniła prezentacja multimedialna obrazująca realizację Programu 

przez Stowarzyszenia i organizację działające na terenie gminy Więcbork. 

 

Sprawozdanie stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

Punkt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Ad.11-12 Projekty uchwał z zakresu gminnej oświaty omówiła Dyrektor Biura Obsługi 

Oświaty Samorządowej w Więcborku p. Danuta Zawidzka. 

a) w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach 

oświatowych, dla których Gmina Więcbork jest organem prowadzącym, 

Uchwała ma na celu ustalenie regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe 

warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz sposób obliczania  

i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw dla 

nauczycieli zatrudnionych w przedszkolu i szkołach podstawowych, dla których Gmina 

Więcbork jest organem prowadzącym, z uwzględnieniem zasad określonych w ustawie z dnia 

26 stycznia 1982 roku – Karta Nauczyciela oraz w rozporządzeniu Ministra Edukacji 

Narodowej i Sportu z dnia 31 stycznia 2005r. w sprawie wysokości minimalnych stawek 

wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli, ogólnych warunków przyznawania dodatków do 

wynagrodzenia zasadniczego oraz wynagradzania za pracę w dniu wolnym od pracy. Zgodnie 



9 
 

z art. 30 ust. 6 organ prowadzący szkołę będący jednostką samorządu terytorialnego określa 

dla nauczycieli w drodze regulaminu wysokość stawek dodatków: za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz szczegółowe warunki przyznawania 

tych dodatków oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. Przedkładany projekt uchwały został 

dostosowany do aktualnie obowiązujących przepisów z uwzględnieniem orzecznictwa 

sądowego oraz rozstrzygnięć nadzorczych wojewodów. Zgodnie z art. 30 ust 6a ustawy z dnia 

26 stycznia 1982 roku – Karta Nauczyciela projekt został uzgodniony przez Związek 

Nauczycielstwa Polskiego Zarząd Oddziału Więcbork oraz przez Wolny Związek Zawodowy 

„FORUM-OŚWIATA” Komisja Międzyzakładowa Powiatu Sępoleńskiego. 

Uchwała szczegółowo omówiona została na posiedzeniu połączonych Komisji RM w dniu 

poprzedzającym sesję 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Radni nie wnieśli uwag 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

b) w sprawie ustalenia nagród dla nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych, dla 

których Gmina Więcbork jest organem prowadzącym. 

Zgodnie z art. 49 ust. 2 ustawy z dnia 26 stycznia 1982r.– Karta Nauczyciela organy 

prowadzące szkoły ustalają kryteria i tryb przyznawania nagród dla nauczycieli za ich 

osiągnięcia w zakresie pracy dydaktycznej, wychowawczej i opiekuńczej, w tym realizację 

zadań związanych z zapewnieniem bezpieczeństwa uczniom w czasie zajęć organizowanych 

przez szkołę oraz realizacji innych zadań statutowych szkoły, uwzględniając w szczególności 

sposób podziału środków na nagrody organów prowadzących szkoły i dyrektorów szkół, tryb 

zgłaszania kandydatów do nagród, oraz zasadę, że nagroda może być przyznana 

nauczycielowi po przepracowaniu w szkole co najmniej roku. Zmiana zapisów w zakresie 

kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli wynika z potrzeby doprecyzowania 

kryteriów oraz dostosowania ich do bieżących potrzeb. Projekt przewiduje zwiększenie 

środków przeznaczonych na nagrody Burmistrza Więcborka z 20% na 30% oraz zmianę w 

zakresie wysokości i warunków wypłacania nagród dla nauczycieli. Projekt uchwały został 
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zaopiniowany przez związki zawodowe. Mając na uwadze powyższe, podjęcie uchwały 

uważa się za zasadne. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Radni nie wnieśli uwag 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.13 Projekt uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego, przedstawił 

Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg p. Tomasz Fifielski. 

 

Wywołanie projektu uchwały w przedmiotowej sprawie wynika z nowelizacji ustawy  

o dodatkach mieszkaniowych. W myśl art. 38 ww. ustawy wzór wniosku do 1 lipca 2021r. 

został uchwalony przez rady gmin. Wór wniosku nie uległ zmianie, natomiast dodatkowym 

załącznikiem do uchwały jest informacja mówiąca o dochodach członków gospodarstwa 

domowego. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Radni nie wnieśli uwag 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.14 Projekt uchwały w sprawie  szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania 

projektu Strategii Rozwoju Gminy Więcbork na lata 2021-2030, w tym trybu konsultacji,  

o których mowa w art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006r. o zasadach prowadzenia 

polityki rozwoju, omówił Kierownik Referatu Inwestycji Planowania Przestrzennego  

i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku p. Michał Bąk. 

 

Opracowanie strategii rozwoju gminy wynika z art. 10e. pkt 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r.  

o samorządzie gminnym zgodnie z którym gmina może opracować strategię rozwoju gminy. 

Strategia rozwoju jest planem osiągnięcia długofalowych zamierzeń, implikując przejście ze 

stanu istniejącego do pożądanego, wyrażonego w wizji rozwoju i stanowi najważniejszy 

dokument przygotowywany przez samorząd gminny, który określa priorytety i cele rozwoju 

społeczno-gospodarczego danej jednostki. Wcześniejsza Uchwała Nr XL/356/2014 Rady 

Miejskiej w Więcborku z dnia 27 marca 2014r. przyjęła Strategię Rozwoju Gminy Więcbork 

na lata 2014-2020. Z uwagi na fakt, iż ważność założeń określonych w dokumencie kończy 

się w 2020r. zaistniała potrzeba opracowania nowej Strategii Rozwoju Gminy Więcbork. 

Zgodnie z art. 10f. ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminny  rada gminy,  

w drodze uchwały, określa szczegółowy tryb i harmonogram opracowania projektu strategii 

rozwoju gminy, w tym tryb konsultacji, o których mowa w art. 6 ust.3 ustawy z dnia 6 

grudnia 2006r. o zasadach prowadzenia polityki rozwoju.  

. 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Radni nie wnieśli uwag 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.15 - 16 Projekty uchwał dotyczące przekazania skarg Prokuratora Rejonowego w Tucholi 

do Wojewódzkiego Sadu Administracyjnego w Bydgoszczy przedłożył Zastępca 

Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 
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a) w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy skargi 

Prokuratora Rejonowego w Tucholi na Uchwałę Nr IX/57/2011 Rady Miejskiej w 

Więcborku z dnia 30 czerwca 2011r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Zgniłka. 

 

 

W dniu 10 maja 2021r. do Rady Miejskiej w Więcborku wpłynęła skarga Prokuratora 

Rejonowego w Tucholi z dnia 5 maja 2021r. do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego  

w Bydgoszczy na uchwałę Nr IX/57/2011 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 30 czerwca 

2011r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Zgniłka. Zgodnie z art. 54 § 2 ustawy z dnia 

30 sierpnia 2002r. Prawo o postępowaniu przed sądami administracyjnymi organ, którego 

działanie jest przedmiotem skargi, (w przedmiotowej sprawie organem tym organem jest 

Rada Miejska w Więcborku) przekazuje skargę sądowi wraz z aktami sprawy i odpowiedzią 

na skargę w terminie 30 dni od dnia jej wniesienia. 

Treść uchwał jest upoważnieniem dla Burmistrza Więcborka do przekazania akt sprawy do 

Wojewódzkiego Sadu Administracyjnego w Bydgoszczy, występowanie w imieniu Rady 

Miejskiej w Więcborku przed WSA w Bydgoszczy i naczelnym Sadem Administracyjnym  

w Warszawie oraz udzielenie pełnomocnictwa procesowego Radcy Prawnemu p. Dagmarze 

Fabisiak do występowania w tej sprawie przed WSA w Bydgoszczy i naczelnym Sadem 

Administracyjnym w Warszawie. 

Projekt jest niejako kontynuacją już poprzednio wywołanych uchwał. Pozostały jeszcze trzy 

sołectwa. W jednej sprawie już zapadł wyrok WSA unieważniający jedną z uchwał 

uzasadniając wyrok wadliwie przeprowadzonymi konsultacjami społecznymi 

poprzedzającymi przyjecie statutu w roku 2011. Gmina będzie się odwoływać od wyroku do 

NSA w Warszawie, gdyż osoby odpowiadające ówcześnie za te uchwały, w naszej ocenie 

przeprowadziły to zgodnie z obowiązującą uchwałą Rady Miejskiej o konsultacjach 

społecznych. Sad tej uchwały nie wziął w ogóle pod uwagę. 

Radni nie wnieśli uwag 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

b) w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy skargi 

Prokuratora Rejonowego w Tucholi na Uchwałę Nr IX/56/2011 Rady Miejskiej w Więcborku 

z dnia 30 czerwca 2011r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Witunia. 

  

Projekt uchwały był tożsamy z uchwałą podjętą powyżej. 

 

W dniu 24 maja 2021r. do Rady Miejskiej w Więcborku wpłynęła skarga Prokuratora 

Rejonowego w Tucholi z dnia 21 maja 2021r. do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego  
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w Bydgoszczy na uchwałę Nr IX/56/2011 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 30 czerwca 

2011r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Witunia. 

 

Radni nie wnieśli uwag 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Z obrad ubyła radna Beata Kopta /obecnych 13 radnych/ 

 

Ad.17-21 Projekty uchwał w sprawie skarg i wniosków przedstawiła Przewodnicząca 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Więcborku p. Natasza Ksobiak. 

 

a) w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza Więcborka. 

 

W dniu 26 kwietnia 2021 roku wpłynęła do Biura Rady Miejskiej w Więcborku skarga Pana 

T. B. na bezczynność Burmistrza Więcborka Skarżący zarzuca Burmistrzowi Więcborka 

bezczynność w zakresie: 

1) niewykonania nakazu pokontrolnego Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w 

Sępólnie Kraj. dotyczącego remontu dróg, kaplicy Rodu Konkel oraz wytyczenia dróg,  

2) sprzątania ulic i placów oraz zamontowania koszy na śmieci i ławek na terenie Więcborka, 

3) wykonania chodnika na terenie cmentarza komunalnego w Więcborku wraz z wycięciem 

drzew oraz zamontowaniem monitoringu. 

W wyniku przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego Komisja Skarg, Wniosków  

i Petycji oraz Rada Miejska w Więcborku ustaliły, że: 

1) Wykonanie zaleceń określonych w decyzji wydanej przez PINB w Sępólnie Kraj. należy 

do tego organu. Rada Miejska nie ma w tym zakresie żadnych kompetencji kontrolnych; 

2) Z informacji przedstawionych przez Zastępcę Burmistrza wynika, że prace związane  

z utrzymaniem czystości na ulicach trwają nieprzerwanie przez cały rok. Ze względu na 

warunki atmosferyczne zadania te prowadzone są z różną częstotliwością. Największy zakres 

prac występuje w okresie wiosennym i jesiennym. Radni Rady Miejskiej w swych działaniach 

również zwracają uwagę na tą sferę działalności Urzędu Miejskiego w Więcborku, czego 

wyrazem są liczne pytania, sugestie i wnioski kierowane do Burmistrza oraz jego służb. 

Obecnie stan utrzymania czystości w mieście uznać należy za zadawalający. Ławki i kosze 

uliczne są instalowane oraz naprawiane na bieżąco i w miarę potrzeb. 

3) Burmistrz Więcborka oraz zarządca cmentarz tj. ZGK Więcbork nie przewidują  

w bieżącym roku utwardzenia alejek cmentarnych kostką brukową ze względu na brak 

środków finansowych na ten cel oraz brak stosownej dokumentacji technicznej. 
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Wycięcie drzew na danym terenie wymaga stosownego wniosku oraz decyzji odpowiedniego 

organu. Drzewa, które bezpośrednio zagrażały bezpieczeństwu osób odwiedzających 

cmentarz oraz stanowiły zagrożenie dla stanu technicznego nagrobków zostały usunięte. 

Sprawa monitoringu na cmentarzu komunalnym w Więcborku była analizowana już 

wielokrotnie. Jednakże zarówno warunki terenowe, techniczne jak i finansowe nie czyniły 

wykonania tego zadania zasadnym. 

Mając na uwadze powyższe oraz analizując zapisy art. 101a ustawy z dnia 8 marca 1990r.   

o samorządzie gminnym skargę na bezczynność organu można wnieść, gdy organ gminy nie 

wykonuje czynności nakazanych prawem. W omawianym przypadku zarówno przepisy prawa 

jak i działania podejmowane przez Burmistrza Więcborka nie uzasadniają stwierdzenia 

bezczynności. 

Wobec powyższego skargę należy uznać za bezzasadną. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Salę obrad opuścił radny Stanisław Wegner /obecnych 12 radnych/ 

 

b) w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza Więcborka. 

 

W dniu 27 kwietnia 2021 roku wpłynęła do Biura Rady Miejskiej w Więcborku skarga Pana 

T. B. na bezczynność Burmistrza Więcborka Skarżący zarzuca Burmistrzowi Więcborka 

bezczynność w zakresie: 

- niewykonania nakazów pokontrolnych Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego  

w Sępólnie Kraj. dotyczących remontu dróg, 

- ogłoszenia przetargu na wykonanie oświetlenia ulicznego na ulicach: Szkolnej, Widokowej 

w Więcborku oraz W. Witosa w Wituni, 

W wyniku przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego Komisja Skarg, Wniosków  

i Petycji oraz Rada Miejska w Więcborku ustaliły, że: 

Kontrola wykonania określonych decyzji, nałożonych na Burmistrza przez organy 

zewnętrzne, należy do tych organów. Z przedstawionych dokumentów przez Burmistrza 

Więcborka wynika jednoznacznie, że wszystkie nakazy pokontrolne zostały wykonane  

i skontrolowane przez PINB w Sępólnie Kraj. 

Burmistrz Więcborka realizując uchwalony przez Radę Miejską w Więcborku budżet gminy 

stosuje procedury określone w stosownych przepisach prawa. Realizacja określonych 

inwestycji musi mieć swoje odzwierciedlenie w planach inwestycyjnych stanowiących 

integralną część uchwały budżetowej. Wymienione w skardze przetargi na wykonanie 

oświetlenia ulicznego na ul. Szkolnej i Widokowej w Więcborku nie mogą być zrealizowane 
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bowiem takiego zadania nie ma w Załączniku nr 3 „Plan wydatków inwestycyjnych na 

2021r.” do Uchwały Nr XXIX/195/2021 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 20 stycznia 

2021r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Więcbork na rok 2021. 

Ogłoszenie przetargu na wykonanie oświetlenia ulicznego na ul. Wincentego Witosa  

w Wituni nastąpi zgodnie z przyjętym na początku roku harmonogramem tj. w II połowie 

bieżącego roku. Mając na uwadze powyższe oraz analizując zapisy art. 101a ustawy z dnia 

 samorządzie gminnym skargę na bezczynność organu można wnieść, gdy 

organ gminy nie wykonuje czynności nakazanych prawem. W omawianym przypadku 

zarówno przepisy prawa jak i działania podejmowane przez Burmistrza Więcborka nie 

uzasadniają stwierdzenia bezczynności. 

Wobec powyższego skargę należy uznać za bezzasadną. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Radny Stanisław Wegner powrócił na salę obrad /obecnych 13 radnych/ 

 

c) w sprawie rozpatrzenia wniosku, 

 

 

W dniu 18 maja 2021 roku wpłynął do Rady Miejskiej w Więcborku wniosek Pana T. B.  

w sprawie uruchomienia codziennych przewozów pasażerskich PKP i PKS z Więcborka do 

Bydgoszczy i z Bydgoszczy do Więcborka. W wyniku przeprowadzonego postępowania 

wyjaśniającego Komisja Skarg, Wniosków i Petycji oraz Rada Miejska w Więcborku ustaliły, 

że ze względu na zapisy art. 4 ust 1 pkt 25 oraz art. 7 ust. 1 pkt 5 lit. a ustawy z dnia 16 

grudnia 2010r. o publicznym transporcie zbiorowym, wyznaczające jako organizatora 

publicznego transportu z przekroczeniem granic administracyjnych dwóch powiatów 

województwo, wniosek należy przekazać według właściwości Marszałkowi Województwa 

Kujawsko – Pomorskiego. Mając na uwadze powyższe Rada Miejska w Więcborku uznaje się 

za niewłaściwą do rozpatrzenia wniosku, w związku z brakiem właściwości rzeczowej do 

jego rozpatrzenia. 

 

Pytań nie było. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 13 radnych 
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Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

d) w sprawie rozpatrzenia wniosku 

 

W dniu 18 maja 2021 roku wpłynął do Rady Miejskiej w Więcborku wniosek Pana T. B.  

w sprawie: 

- objęcie monitoringiem wymienionych we wniosku terenów w mieście Więcbork, 

- naprawy uszkodzonych latarni na plaży miejskiej w Więcborku wraz z ich umyciem,  

- wyrównania dróg i traktu spacerowego w kierunku plaży miejskiej, 

- naprawy i odmalowanie ławek i koszy na śmieci 

- odmalowania pasów dla pieszych na wszystkich ulicach. 

W wyniku przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego Komisja Skarg, Wniosków  

i Petycji oraz Rada Miejska w Więcborku ustaliły, że ze względu na fakt, iż treść wniosku  

w sposób oczywisty wypełnia zakres działania organu wykonawczego Gminy Więcbork 

należy skierować go według właściwości do Burmistrza Więcborka. Mając na uwadze 

powyższe Rada Miejska w Więcborku uznaje się za niewłaściwą do rozpatrzenia wniosku, w 

związku z brakiem właściwości rzeczowej do jego rozpatrzenia. 

 

Pytań nie było. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

e) w sprawie przekazania wniosku, 

 

W dniu 20 maja 2021 roku wpłynął do Rady Miejskiej w Więcborku wniosek Pana T. B.  

w sprawie: 

a) powołania komisji ds. ustalenia miejsca przyłączy elektrycznych na ul. Dworcowej  

w Więcborku, 

b) zamontowania latarni ulicznych na ul. Szkolnej i Widokowej w Więcborku oraz 

Wincentego Witosa w Wituni, 
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c) niewykonanie nakazu pokontrolnego wydanego przez Powiatowego Inspektora 

Budowlanego w Sępólnie Kraj. dotyczącym stanu technicznego ul. Dworcowej, 

W wyniku przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego Komisja Skarg, Wniosków  

i Petycji oraz Rada Miejska w Więcborku ustaliły, że ze względu na fakt, iż treść wniosku w 

pkt. b) i c) pokrywa się z zapisami skarg rozpatrywanych na tym samym posiedzeniu 

podtrzymuje rozstrzygnięcia zwarte w uchwałach, w sprawie rozpatrzenia skarg. W ocenie 

Komisji i Rady Miejskiej w Więcborku sprawa rzekomych miejsc występowania przyłączy 

elektrycznych na ul. Dworcowej ze względu na swój zakres podlega wyjaśnieniu przez organ 

wykonawczy Gminy Więcbork w związku z powyższym należy skierować ją według 

właściwości do Burmistrza Więcborka. Mając na uwadze powyższe Rada Miejska  

w Więcborku uznaje wniosek za bezzasadny w części dotyczącej spraw już rozstrzygniętych 

tj. ujętych w podpunktach b) i c), natomiast kwestię ujętą w podpunkcie a), przekazuje do 

rozpatrzenia według właściwości Burmistrzowi Więcborka. 

 

Pytań nie było. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.22 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2021 omówiła 

Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.32.2021 z dnia 25 maja 2021r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 01095 o kwotę 3.950,00 zł z przeznaczeniem 

na zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystanego do 

produkcji rolnej prze producentów rolnych oraz na pokrycie kosztów postępowania w sprawie 

jego zwrotu, poniesionych w tym zakresie przez Gminę za I okres płatniczy 2021 r. W planie 

finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4210 i §4300. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.29.2021 z dnia 06 maja 2021r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 75011 o kwotę 2.500,00 zł z przeznaczeniem 

na sfinansowanie poniesionych kosztów renowacji i odkażania ksiąg stanu cywilnego.  

W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4210. 

3. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.34.2021 z dnia 28 maja 2021r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 80153 o kwotę 120.197,31 zł z przeznaczeniem 

na wyposażenie szkół w podręczniki, 
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materiały edukacyjne lub materiały ćwiczeniowe. W planie finansowym wydatków budżetu 

zmiany ujęte zostały w §4240. 

4. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.34.2021 z dnia 28 maja 2021r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85513 o kwotę 3.985,00 zł z przeznaczeniem 

na opłacenie składki na ubezpieczenie zdrowotne za osoby pobierające niektóre świadczenia 

rodzinne i zasiłek dla opiekuna na podstawie ustawy o świadczeniach opieki zdrowotnej 

finansowanych ze środków publicznych. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany 

ujęte zostały w §4130. 

5. Zmiany w planie dochodów (§2330) o kwotę 30.000,00 zł i wydatków (§2830) o kwotę 

60.050,00 zł w rozdz. 01008 dokonano na podstawie Uchwały Nr 15/570/21 Zarządu 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego z dnia 21.04.2021 r. w sprawie naboru wniosków  

o udzielenie pomocy finansowej z budżetu Województwa Kujawsko-Pomorskiego w 2021 

roku dla gmin z przeznaczeniem dla spółek wodnych na bieżące utrzymanie urządzeń 

melioracji wodnej. 

6. Zwiększa się plan dochodów majątkowych w rozdziale 60016 §6350 o kwotę 2.018.374,00 

zł w związku z przyznanymi Gminie Więcbork środków z Rządowego Funduszu Rozwoju 

Dróg na realizacje zadania inwestycyjnego pn.: „Budowa dróg gminnych wraz z siecią 

kanalizacji deszczowej – część ulic: Szlaku Bursztynowego od km 0+018,81 – do km 

0+486,01, Pomorskiej od km 0+388,78 –do km 0+542,48 i L. Białego w Więcborku od km 

0+000,00 – do km 0+078,34”. Jednocześnie środki te zwiększają plan wydatków na realizację 

tej inwestycji w rozdziale 60016§6050. 

7. Dokonuje się korekty zastosowanej klasyfikacji budżetowej do pozycji dochodów ujętej  

w §2680 (rekompensata utraconych dochodów z tytułu opłaty targowej) z rozdziału 75618 do 

75616. 

8. Dokonuje się zmian w planie finansowym dochodów zmniejszając plan w rozdziale 

75616§0430 o kwotę 183,00 zł (plan dotyczył wpłaconej w br. opłaty targowej pobranej 

31.12.2020 r.) z jednoczesnym ujęciem tej pozycji w planie w rozdziale 75616§0940. 

9. Zmiany w planie dochodów (§0970) i wydatków (§4010, §4110, §4120, §4210 i §4300) 

budżetowych w rozdz. 85195 o kwotę 3.597,98 zł dokonano w związku z wpływem środków 

z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na pokrycie kosztów organizacji telefonicznego 

punktu zgłoszeń transportowych i informacji o szczepieniach. 

10.Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Wojewody 

Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3111.5.25.2021 z dnia 13 maja 2021 r. informującego o 

finansowaniu w 2021r. zadań związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem 

COVID-19 ze środków Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 w ramach programu Wspieraj 

Seniora w rozdziale 85295§2700. Kwota otrzymanych środków to 9.740,00 zł i przeznaczone 

zostaną na wypłatę dodatków specjalnych dla pracowników zajmujących się obsługą 

programu, promocję programu oraz środki ochrony indywidualnej. 

11.Dokonuje się zmian w planie finansowym dochodów i wydatków w projekcie  

pn.: „Program Aktywności Lokalnej na terenie Gminy Więcbork”. Realizacja zadania ma 

odbyć się z dofinansowaniem z budżetu UE. Zmiany polegają na rezygnacji z realizacji tego 

przedsięwzięcia w br. z uwagi na obecną sytuację epidemiologiczną w kraju i wprowadzone 

ograniczenia w organizowaniu wszelakich spotkań grupowych. Zmiany dotyczą pozycji 

dochodów i wydatków w rozdziale 85395 oraz wydatków w rozdziale 85214. 

12.Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 71095 pomiędzy §4100  

i §4210 a §4170 o kwotę łączną 750,00 zł z uwagi na konieczność zabezpieczenia środków na 

zakup usług naprawy uszkodzonej bramy na targowisku miejskim w Więcborku. 

13.Wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne w rozdziale 75075 pn.: „Zakup i montaż 

witaczy dla Gminy Więcbork (5 szt.)”. wartość zadania 44.000,00 zł. 
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14.Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 75421 pomiędzy §4210 a 

§4170 o kwotę 2.000,00 zł z uwagi na konieczność zabezpieczenia środków na zakup usług 

odbioru odpadów z miejsc kwarantanny. 

15.Rozwiązuje się rezerwę ogólną o łączną kwotę 106.250,00 zł celem sfinansowania zadań 

opisanych w pkt 5, 13, 17 i 18 niniejszego uzasadnienia. 

16.W rozdziale 85219 dokonano przesunięcia kwoty 25.300,00 zł z §4710 na §4010, §4110, 

§4120, §4210, §4300 i §4700 w związku z koniecznością zabezpieczenia dodatkowych 

środków finansowych na dodatki dla pracowników socjalnych oraz na zakup materiałów 

biurowych, paliwa, usług pocztowych oraz usług szkolenia pracowników. Zmiany w zakresie 

planu finansowego na dodatki dla pracowników socjalnych wynikają z ustawy z dnia 

15.04.2021 r. o zmianie ustawy o pomocy społecznej oraz ustawy o ochronie zdrowia 

psychicznego (Dz. U. z 2021 r. poz. 803). Niniejsza ustawa zwiększyła miesięczny dodatek 

do wynagrodzenia pracownika socjalnego z 250,00 zł do 400,00 zł. Ponadto, na 

sfinansowanie powyższych zmian dokonano przesunięcia kwoty 5.000,00 zł z rozdziału 

85504 §4710. 

17.W planie finansowym wydatków w rozdziale 90015 dokonano następujących zmian: 

- w §4270 zwiększa się plan o kwotę 10.000,00 zł celem naprawy szkód w oświetleniu 

ulicznym, 

- w §6050 w zadaniu pn.: „Budowa oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Więcbork” 

zwiększa się plan o kwotę 18.700,00 zł na budowę 1 szt. lampy na ul. Potulickich  

w Więcborku. 

18.Zwiększa się plan wydatków budżetowych w rozdziale 92109 w §4210 o kwotę 3.500,00 

zł celem dofinansowania zakupu stołów i krzeseł do świetlicy wiejskiej w Jastrzębcu. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Andrzej Wenda zapytał, czy rezerwa budżetowa zostaje rozwiązana w całości, czy 

tylko w części. 

Tylko w części – odpowiedziała Skarbnik Gminy. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.23 Wolne wnioski i informacje. 
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Radna Natasza Ksobiak złożyła podziękowania za souweniry dla radnych przekazane przez 

Dyrektor MGOK w Więcborku z okazji Dnia Samorządowca. Nadmieniła, że Dyrektor przy 

różnych okazjach pamięta o radnych przekazując im drobne upominki okolicznościowe  

w rożnej postaci, co jest miłym akcentem i za to bardzo dziękuje. 

Zastępca Burmistrza Więcborka wykorzystując obecność mediów złożył podziękowania 

pracownikom Urzędu Miejskiego w Więcborku, w tym szczególnie pracownikom Referatu 

Organizacyjnego, pracownikom fizycznym za pomoc w przygotowaniu otwarcia centrum 

Aktywności Lokalnej oraz uroczystych obrad XXXIV sesji RM. 

Radny Stanisław Wegner powiedział, że jest bardzo zadowolony i szczęśliwy z wykonania 

inwestycji. Osobiście zawsze miał sentyment do sakralnych miejsc i cieszy go, że obiekt ten 

został przywrócony do użyteczności. Podkreślił, że jest to też piekny efekt dobrze układającej 

się współpracy Rady Miejskiej z Burmistrzami Gminy Więcbork. 

Na tym spotkanie zakończono 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady trzydziestej czwartej sesji Rady 

Miejskiej w Więcborku” zamknęła obrady. 

 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ Anna Łańska 

 

 


